
Antsla Vallavolikogu
I koosseisu kolmeteistkümnenda istungi

P R O T O K O L L

Antslas 28. august 2018 nr 13

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Margus Klaar
Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 15 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil ei osalenud volikogu liikmed K.-Oudekki Loone ja Kalle Nurk.

Kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, abivallavanem Kurmet Müürsepp, majandusnõunik Rain 
Ruusa, vallasekretär Kersti Kõrge ja pearaamatupidaja Eve Sikk.

Volikogu esimees pani hääletusele volikogu liikmetele väljasaadetud 8. punktilise päevakorra.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Päevakord:

1. Teemaplaneeringu „Võrumaa kergliiklusteed ja loodusrajad” Antsla piirkonna prioriteedid
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem

2. Huvitegevuse ja huvihariduse toetamise kord
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kaasettekandja: Merle Tombak, kultuuri- ja noorsootööspetsialist
Kaasettekandja: Riho Roon, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

3. Üldhariduskoolide õpilastele sõidukulude hüvitamise kord
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

4. Antsla valla vallavara valitsemise kord
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

5. Vallavara võõrandamine enampakkumise korras
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

6. Vallavara võõrandamine otsustuskorras
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees



7. Antsla Vallavolikogu 22.05.2018. a otsuse nr 60 „Antsla valla evakuatsioonikohtade plaan” 
muutmine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem

8. Informatsioon

1. Teemaplaneeringu „Võrumaa kergliiklusteed ja loodusrajad” Antsla piirkonna 
prioriteedid

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
6. juulil käesoleval aastal saatis Rahandusministeeriumi maahaldusosakonna Võru talituse 
ruumilise planeerimise peaspetsialist Ülle Luuk e-kirja kõikidele Võrumaa omavalitsustele, kus ta 
palub maakonna planeeringu tegevuskava kergliiklusteede kavandamise ja ehitamise tabel 
kinnitada. Seoses maakonna planeeringu ülevaatamisega.
Antsla Vallavalitsus esitas tabeli (prioriteetide järjekorras) eelarve- ja majanduskomisjonile üle 
vaatamiseks. Eelarve- ja majanduskomisjon arutas, tegi mõned ettepanekud ja nüüd on see tabel 
volikogu liikmete ees. Parandamata on jäänud kaks tähelepanekut. Positsioonil 12 ei ole mitte 
Kuldre rist - Urvaste mõis, vaid Kuldre risttee - Urvaste kool. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas vallavalitsuse poolt esitatud 
kergliiklusteede ehitamise järjekorda. Komisjoni liikmete ettepanekul tehti mõned järjekorra 
muudatused, et ettepoole saaksid Antsla linna hõlmavad teed, mis suurendaks prioriteeti, et 
Maanteeamet võtab käsitlusele Antsla linna läbivate maanteede renoveerimise, mis on väga 
oluline. Projekteerimine käib. Muus osas muudatusi ei tehtud.
Komisjoni liikmete ettepanek oli, nimekiri esitatud kujul kinnitada.

Aivo Värton: Pealkiri on „Võrumaa kergliiklusteed ja loodusrajad”, kas mingi paber on volikogu 
liikmetele saatmata jäänud või meil ei ole loodusradasid?
Kurmet Müürsepp: Teemaplaneeringu (TP) nimi on „Võrumaa kergliiklusteed ja loodusrajad”.

Toimus arutelu.

Küsimusi esitasid Veiko Haugas, Airi Hallik-Konnula ja Raivo Vallner. Küsimustele vastasid 
ettekandja Kurmet Müürsepp ja kaasettekandja Merike Prätz.

Aivo Värton, Raivo Vallner: Kuna volikogu liikmetele esitatud tabelis ei ole kajastatud 
loodusradasid, siis saame esitada oma eelistused ainult kergliiklusteede osas, millega palume 
arvestada maakonna planeeringu koostamisel/täiendamisel. 
Ettepanek on, võtta tabeli pealkirjast maha „loodusrajad” ja jätta pealkirjaks Teemaplaneering 
„Võrumaa kergliiklusteed”.

Margus Klaar: Kes on esitatud prioriteetide poolt?
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Kinnitati Teemaplaneeringu „Võrumaa kergliiklusteed” Antsla valla kergliiklusteede nimekiri ja 
tööde järjestus.

2. Huvitegevuse ja huvihariduse toetamise kord



Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp. 
Antsla vald soovib luua erinevaid võimalusi noore isiksuse igakülgeks arenguks ja toetada noorte 
kujunemist hästi toimetulevateks ühiskonna liikmeteks. Oluline on pakkuda noortele 
mitmekesiseid võimalusi noorsootöö, kultuuri, spordi, muusika, kunsti, loodus ja täppisteaduste 
valdkonnas.
Eelnõu eesmärk on kehtestada kord Antsla valla noortele huvitegevust pakkuvatele haridus-, 
kultuuri- ja noorsootööasutustele ning ühingutele (MTÜ, SA) huvitegevuse korraldamiseks, 
osalustasude soodustamiseks, transpordikulude katmiseks, laagrites, võistlustel ja konkurssidel 
osalemiseks.
Käesolev kord tagab Eesti rahvastikuregistri andmetel alalise elukohaga Antsla vallas elavatele 
lastele ja noortele võrdsed võimalused ning parandab huvihariduse ja huvitegevuse kättesaadavust.
Toetust eraldatakse valla eelarves selleks ettenähtud vahenditest, mis on eraldatud riigi eelarvest 
läbi toetusfondi kohalikele omavalitsustele.

Kaasettekandja Merle Tombak: 22. juuni 2018. a seisuga on meil Antsla vallas 7-26 aastaseid noori
972 ja 7-19 aastaseid noori 563.
Huvitegevuse võimalusi kokku on 68, siia lisandub muusikakool väga mitmete erialadega. 
Eelmise aasta riikliku huvihariduse/huvitegevuse rahastamise toel käivitati meie vallas Kuldre 
kandis 11 uut võimalust ja Antslas 6 uut võimalust. 
25. juuni laiendatud haridus- ja kultuurikomisjoni koosolekul leppisime kokku, et uusi tegevusi 
enam ei käivitata, vaid püüame elus hoida ja arendada olemasolevaid tegevusi. Eriline rõhk tuleks 
panna rahvakultuuri valdkonnale, et jätkuks laulu- ja tantsupeo traditsioon.
14. septembriks ootan vabas vormis sooviavaldusi eelarve tegevuskavaga, mille põhjal panen 
kokku Eesti Noorsootöö Keskusele tegevuskava ja selle põhjal hakkame 2019. a toimetama. Raha 
eraldatakse riigi poolt tegevusteks sama palju nagu 2018. a eraldati - 140 000 eurot.

Kaasettekandja Riho Roon: Haridus- ja kultuurikomisjoni koosolekutel on huvihariduse ja 
huvitegevuse korda mitu korda arutatud. 25. juuni 2018. a laiendatud haridus- ja kultuurikomisjoni
koosolekul osalesid kõik, keda puudutas huviharidus ja huvitegevus. Uue korra koostamisel sai 
arvesse võetud kõigi 25. juunil osalenute soovid ja soovitused.

Toimus arutelu.

Küsimusi esitasid Aivo Värton, Airi Hallik-Konnula, Merike Prätz, Kaia Pruuli ja Raivo Vallner. 
Küsimustele vastasid Kurmet Müürsepp ja Merle Tombak.

Raivo Vallner: Ettepanek täpsustada § 6 lõike 4 sõnastust järgmiselt „Transporditoetuse suurus on 
0,20 eurot kilomeetri kohta, kuid mitte üle 30 euro ühe õppuri kohta kuus”.

Rohkem ettepanekuid määruse eelnõu täpsustamiseks ei tehtud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Huvitegevuse ja huvihariduse toetamise kord” 
koos Raivo Vallneri poolt tehtud täpsustusega.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, volikogu liige Rando Treimuth oli ruumist väljas.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Huvitegevuse ja huvihariduse toetamise kord” määrusena
nr 20.

3. Üldhariduskoolide õpilastele sõidukulude hüvitamise kord

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 



Esitatud kord on sarnane endises Antsla vallas kehtinud korrale. 
Reguleerimisala on täiendatud sõnastusega „välja arvatud riigikool”. Riigigümnaasiumis käivate 
õpilaste sõidupileti raha ei kompenseerita. 
Uue korra kohaselt kompenseeritakse isikliku sõiduki kasutamine arvestusega 0,20 eurot 
kilomeetri kohta kuludokumendi alusel (endises Antsla vallas kompenseeriti 0,15 ja endises 
Urvaste vallas 0,13 eurot kilomeetri kohta).
Väljaspool Antsla valda gümnaasiumiharidust statsionaarses õppes omandavale õpilasele 
hüvitatakse sõidupiletite alusel õppeperioodil kooli ja koolist koju tehtud sõidukulutused neli 
korda kuus (varem hüvitati sõidukulutused 2 korda kuus).
Väljaspool Antsla valda põhiharidust omandavatele õpilastele sõidukulusid ei hüvitata, välja 
arvatud erandjuhul.
I poolaastal on sõidupiletite kompensatsiooni taotlenud viis inimest ja isikliku sõiduauto 
kompensatsiooni on samuti taotlenud viis inimest. 
Eelarvesse on planeeritud 2904 eurot sõidukulude hüvitamiseks. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskmisjon arutas vallavalitsuse poolt esitatud 
määruse eelnõud. Kõik muudatused, mis komisjoni liikmed tegid, on eelnõusse sisse viidud. 
Komisjoni liikmed kiitsid määruse eelnõu heaks. 

Toimus arutelu. 

Küsimusi esitasid Kaia Pruuli, Aivo Värton, Veiko Haugas, Airi Hallik-Konnula, Lea Jõevere, 
Raivo Vallner.
Küsimustele vastasid pearaamatupidaja Eve Sikk, Kersti Käis, Merike Prätz.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Üldhariduskoolide õpilastele sõidukulude 
hüvitamise kord”.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.  

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Üldhariduskoolide õpilastele sõidukulude hüvitamise 
kord” määrusena nr 21.

4. Antsla valla vallavara valitsemise kord

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
Määruse eelnõu „Antsla valla vallavara valitsemise kord” on volikogule kinnitamiseks esitatud 
põhjusel, et endise Urvaste valla ja endise Antsla valla territooriumil kehtisid erinevad korrad, mis 
küll enamuses osas kattuvad, aga milles on ka palju erinevaid punkte sees. Uues Antsla vallas on 
vaja kehtestada ühtne kord. Käesoleva määrusega reguleeritakse ära vallavara valitsemine, 
kasutamine ja käsutamine, aga ei reguleerita eluruumide üürile andmist, mis hakkab toimuma uue, 
varsti volikogule kinnitamiseks esitatava korra alusel.  

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskmisjon arutas vallavalitsuse poolt esitatud 
määruse eelnõud. Käsitlesime mitmeid erinevaid punkte. Komisjoni liikmed kiitsid määruse 
eelnõu heaks ja tegid ettepaneku, esitada määruse eelnõu volikogule kinnitamiseks. 

Toimus arutelu.

Raivo Vallner juhtis tähelepanu § 38 lõikele 1, kus on tunnistatud kehtetuks Urvaste Vallavolikogu 
12.06.1997. a määrus nr 5. Tegelikult on viimane Urvaste Vallavolikogu määrus on kehtestatud 
25.06.2008. a nr 16.



Rain Ruusa: Eelnõus nimetatud määrus on võetud Riigi Teatajast. Võimalik, et Urvaste vallal on 
mõni hilisem määrus, mis on jäänud Riigi Teatajas avaldamata.
Me ei saa kehtetuks tunnistada määrust, mis on jäänud Riigi Teatajas avaldamata.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla vallavara valitsemise kord”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.   

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla vallavara valitsemise kord” määrusena nr 
22.

5. Vallavara võõrandamine enampakkumise korras

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa.
Antsla vallale kuulub Vaabina külas Piiglimäe kinnistu. Piiglimäe kinnistut soovib otsustuskorras 
võõrandada vallakodanik, kelle maad piirnevad kolmest külmest Piiglimäe kinnistuga.
Vallavalitsus arutas esitatud taotlust, aga otsustas Piiglimäe kinnistu võõrandada enampakkumise 
teel, et saada paremat hinda.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, müüa Piiglimäe kinnistu enampakkumise korras, alghinnaga 
5000 eurot. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskmisjon arutas vallavalitsuse poolt esitatud 
otsuse eelnõud. Teisi ettepanekuid ei tehtud. Komisjoni liikmed toetasid kinnistu müüki 
enampakkumise korras, alghinnaga 5000 eurot.

Küsimusi esitasid Airi Hallik-Konnula, Aivo Värton ja Raivo Vallner.
Küsimustele vastas Rain Ruusa. 

Toimus arutelu kinnistule juurdepääsutee üle ja vajadusel servituudi seadmise üle.
Raivo Vallner: Palun täpsustada preambulas aluseks võetud Vallavara valitsemise korda.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine enampakkumise 
korras”.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.    

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine enampakkumise korras” otsusena 
nr 65.

6. Vallavara võõrandamine otsustuskorras

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku võõrandada praegusele rentnikule Antsla Tarbijate Ühistule 
otsustuskorras 15 000  euro eest Antsla vallale kuuluv „Kaupluse” kinnistu ehk Kuldre kauplus. 
Rendileping Antsla Tarbijate Ühistuga on lõppemas ja nad on avaldanud soovi otsustuskorras 
võõrandamiseks, et laiendada kaupluse ruume ja teostada olemasolevates ruumides remont.
Kohalikele elanikele on kauplus olulise tähtsusega, samuti möödasõitjatele. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskmisjon on küsimust kaks korda arutanud. 
Esimest korda toimus arutelu märtsikuu komisjoni koosolekul. Komisjoni liikmed on seda meelt, 
et kui hinnas jõutakse kokkuleppele, siis kinnistu võõrandatakse. 



Eelmise nädala eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekuks oli hind välja kujunenud, komisjoni 
liikmed toetavad kinnistu müüki otsustuskorras 15 000 eurot eest. 
 
Toimus arutelu kinnistu enampakkumisega võõrandamise küsimuses.

Riho Roon: Kauplusehoone on enampakkumise korras müügil olnud, alginnaga 20 000 eurot, 
ühtegi taotlejat, kes oleks kaubandusega jätkata soovinud, ei tulnud. Üks taotleja tuli, kelle 
eesmärk ei olnud kaubandusega tegelemine. Saades teada tingimuse, et ta peab vähemalt 10. aastat
tegelema selles hoones kaubandusega, loobus ta oksjonil osalemisest. 
Antsla Tarbijate Ühistu sellise hinnaga oksjonile ei tulnud.

Kurmet Müürsepp: Erakauplused on järjest uksi sulgenud. Antsla Tarbijate Ühistu Tsooru 
kaupluses on praeguseks tehtud remont ja nüüd on kauplus väga korras ja ilus. Kui soovime, et 
samasugune kauplus tuleks ka Kuldresse, on ettepanek müüa kinnistu otsustuskorras Antsla 
Tarbijate Ühistule, kuna tema tegeleb kaubandusega ja millekski muuks tal seda hoonet vaja ei ole.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine otsustuskorras”.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.    

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine otsustuskorras” otsusena nr 66.

7. Antsla Vallavolikogu 22.05.2018. a otsuse nr 60 „Antsla valla evakuatsioonikohtade plaan”
muutmine

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.

Merike Prätz: Millest tulenevalt oli vaja evakuatsioonikohtasid määrata ja mitu evakuatsioonikohta
pidi Antsla vald määrama?
Kurmet Müürsepp: Tegemist on üleriigilise tegevuskavaga. Vähemalt 2% valla elanike arvust peab
saama majutatud ja toitlustatud evakuatsioonikohtades. Meie rahva arv on 4600 elanikku, sellest 
2% on 92 kohta.
Aivo Värton: Palju meil praegu evakuatsioonikohtasid on?
Kurmet Müürsepp: Meil on 260 kohta + tänase otsuse jõustudes tuleb 60 kohta juurde, kokku 320 
kohta. 
Merike Prätz: Põhimõtteliselt Hädaolukorra seadusest tulenevalt ei oleks meil tarvis varasemat 
otsust muuta?
Kurmet Müürsepp: Ei ole.

Toimus arutelu.

Küsimusi esitasid Aivo Värton, Merike Prätz, Üllar Salumets.
Küsimustele vastas ettekandja Kurmet Müürspp.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 22.05.2018. a otsuse nr 60 
„Antsla valla evakuatsioonikohtade plaan” muutmine”.
Poolt hääletas 6 volikogu liiget, vastu 9 volikogu liiget. 

Otsus jäi vastu võtmata.



8. Informatsioon
8.1 Antsla valla arengukava aastateks 
Avo Kirsbaum: Antsla valla arengukava protsess on nii kaugel, et alates järgmisest nädalast peavad
kõik volikogu alatised komisjonid selle läbi arutama. Palun volikogu liikmetel aktiivselt 
arengukava protsessile kaasa aidata ja omapoolsed ettepanekud teha. 

8.2 Margus Klaar: Natuke volikogu alatiste komisjonide tööst. Viimasel eelarve- ja 
majanduskomisjoni koosolekul osales ainult 5 komisjoni liiget. Kui te ei soovi osaleda 
komisjonide töös, siis palun vabastage koht, et keegi teine volikogu liikmete seast saaks asuda 
komisjoni tööd tegema. Küsimused, mis on tarvis esitada ja läbi arutada komisjoni koosolekul, 
esitatakse volikogu istungil. Küsimuste esitamise koht on komisjoni koosolek. Palun suhtuge 
tõsiselt komisjonide töösse.

8.3 Margus Klaar: Järgmine volikogu istung toimub kas 18. või 25. septembril. Teate saadame.

//allkirjastatud digitaalselt// //allkirjastatud digitaalselt//
Margus Klaar Helle Savi
volikogu esimees protokollija


